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بازی امریکا در موقعیت آفساید
 واکنش سخنگوی کمیسیون تلفیق

 به گزارش روزنامه ایران
 خبر اول اینکــه، خبرگزاری مجلس 
گــزارش داد کــه ســخنگوی کمیســیون 
 1401 ســال  بودجــه  لایحــه  تلفیــق 
مجلــس در پی گــزارش روزنامــه ایران 
»طــرح«  کــه  ای  »لایحــه«  عنــوان  بــا 
تغییــر  »جزئیــات  خصــوص  در  شــد؛ 
نخستین لایحه بودجه دولت سیزدهم 
جزئیــات  تشــریح  بــه  درمجلــس«؛ 
اقدامــات دولــت در خصــوص لایحــه 

بودجــه 1401 پرداخــت و گفت: دربــاره لایحه بودجــه و اختلاف نظرهای 
طبیعی که بین دولت و کمیسیون تلفیق وجود داشت، کمیسیون همواره 
تلاش می کرد تا این اختلافات در فضایی کارشناســی و به دور از هیاهوی 
رسانه ای حل و فصل شود اما متأسفانه برخی اقدامات اخیر رسانه ای ما 

را ناچار می کند تا برخی نکات را برخلاف میل باطنی بیان کنیم.
وی افزود: البته کمیسیون تلفیق همچنان آمادگی دارد که در نشست های 
کارشناســی و نــه در رســانه بــا کارشناســان محتــرم دولــت اگــر انتقــاد یــا 
پیشــنهادی هست آن را بشنود و در صورت نیاز اصلاحات لازم در بودجه 
انجام شود. این نماینده مجلس درخصوص واکنش رسانه ها به اقدامات 
بحــث برانگیــز کمیســیون تلفیق، بیــان کرد: کمیســیون تلفیــق آمادگی 
نشست های کارشناسی با نمایندگان دولت را دارد تا اگر اشکالی در بودجه 
وجود دارد پیش از تصویب نهایی آن را اصلاح کنیم و معتقدیم بهترین 

محل برای این بحث ها اتاق های کارشناسی است نه فضای رسانه ای.

 ادعای جدید تل آویو درباره پهپادهای ایرانی 
در ونزوئلا

 خبــر دیگــر اینکه، »بنــی گانتز« وزیر جنــگ رژیم صهیونیســتی در 
جریان ســخنرانی در اجلاس ســازمان های یهودیــان امریکا در قدس 
اشغالی ادعاهای جدیدی را علیه ایران مطرح کرد. به گزارش فارس 
به نقل از پایگاه صهیونیستی »آی۲۴«، وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 
در اجــلاس مذکور تصویــری از یک پهپاد به نمایش گذاشــت و گفت 
کــه این پهپاد ســاخت ایــران اســت و ونزوئــلا از آن اســتفاده می کند. 
بنی گانتز مشــخصاً به نام پهپاد »مهاجر ۶« اشــاره کرد و مدعی شــد 
کــه ایران، ونزوئلا را بــه این نوع از پهپادهای رزمی و تســلیحات دیگر 
مجهــز می کند. بنی گانتز در اجلاس مذکور همچنین ادعا کرد که این 
اولین بار نیست ایران، ونزوئلا را به تسلیحات مجهز می کند. او مدعی 
شــد که صادرات پهپاد ایران به ونزوئلا جدید نیســت و تهران در سال 

۲01۲ نیز تسلیحات مشابهی را به کاراکاس صادر می کرده است.

۳۷ هزار متر مربع از اراضی آزاد شده برای ساخت 
تفرجگاه در اختیاری شهرداری کرج قرار گرفت

 شــنیدیم که، ۳۷ روز پس از دســتور رئیس قوه قضائیه برای آزادسازی 
بســتر و حریــم رودخانــه کــرج، کلنــگ ســاخت اولیــن تفرجــگاه عمومی 
»پارکرود« به زمین خورد. به گزارش مرکز رســانه ای قوه قضائیه، بسیاری 
از این ســاختمان ها قدمت ۶0 تا ۷0 ســاله دارند و در۷0 ســال گذشــته در 
تصرف خصوصی بوده است و اینک با دستور حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای به عموم واگذار می شود. روز گذشته پس از ۳۷ روز از دستور 
رئیس دستگاه قضا و آزادسازی بخش زیادی از تصرفات حاشیه رودخانه 
کــرج، در راســتای اجرای بدون تبعیض قانــون و بهره مندی همه مردم از 
مواهب خــدادادی، کلنگ ســاخت اولین تفرجگاه عمومــی »پارکرود« با 

حضور رئیس کل دادگستری استان البرز به زمین زده شد.

برکناری فرماندار رفسنجان قطعی است
 دســت آخــر اینکه،دبیر شــورای اطلاع رســانی دولت روز گذشــته و در 
واکنش به اخبار جعلی مبنی بر عدم عزل سرپرست فرمانداری رفسنجان، 
اعــلام کرد: برکناری فرماندار رفســنجان قطعی اســت و تا ســاعاتی دیگر 
حکم سرپرســت جدید از ســوی اســتاندار کرمــان صادر می شــود. مهدی 
عرفاتــی دبیر شــورای اطلاع رســانی دولــت با انتشــار مطلبی در حســاب 
کاربری خود در توئیتر نوشــت: تصاویر و محتوای منتشــر شده منتسب به 

توئیتر استاندار کرمان، جعلی و غیرواقعی است.

»ایران« از عدم تصمیم گیری ایالات متحده در مذاکرات وین گزارش می دهد

علی باقری مذاکره کننده ارشد کشورمان دیشب و در چهارچوب ترددهای معمول در جریان گفت وگوها، راهی تهران شد
گروه سیاسی/ تیک تاک ساعت مذاکرات لحظات 
آخر را نشــان می دهد و ایران با بازی هوشمندانه 
در  را  کشــورها  از  بســیاری  اســت  توانســته  خــود 
پیگیری حقوق و منافع مشــروع کشورمان همراه 
کنــد. انعطــاف ایــران در مذاکــرات و اقتــدار روی 
خطــوط قرمز باعث شــده علی رغــم میل ایالات 
متحده در صورت شکســت احتمالی گفت و گوها 
ایران مقصر این مســأله شــناخته نشود. اما شاید 
بــرای گمانه زنــی در مــورد نتیجه مذاکــرات کمی 
زمان نیاز باشــد. امریکا تــلاش دارد با بازی حتی 
در موقعیت آفســاید هم که شــده منافع ایران از 
توافــق احتمالــی را کاهــش داده و از اجرای کامل 
تعهدات خود طفره رود. این مســأله البته شدنی 
نیســت و بــا مواضع محکم مســئولان کشــورمان 
روبه رو شــده اســت. دولت ســیزدهم نه با هدف 
مذاکــره بــرای مذاکــره کــه بــرای رســیدن به یک 
توافق خوب در صورت تعهد امریکا به رفع کامل 
و مؤثر تحریم ها، در کنار تضمین و راستی آزمایی 
پــا به میــدان مذاکرات گذاشــته اســت. به همین 
دلیــل بــا چندیــن بســته پیشــنهادی در آذرمــاه 
مذاکــرات با جدیت شــروع شــد امــا امریکایی ها 
بــا وجــود اینکه ادعــا می کنند در ایــن گفت وگوها 
حسن نیت دارند در عمل با وضع تحریم و ادامه 
سیاست های کارزار فشارحداکثری دونالد ترامپ 
نشــان داده انــد که اراده جــدی برای تغییــر رفتار 

خصمانه در حین مذاکرات را ندارند.
بــا وجود این یــک منبع نزدیک بــه مذاکرات خبر 
داد: دو طــرف در تــلاش هســتند چنــد موضــوع 
باقیمانــده را حــل و فصــل نماینــد. ایــن منبــع 
نزدیک به مذاکرات وین روز گذشته در گفت و گوی 
اختصاصی با خبرنگار روزنامه ایران در وین گفت: 

رایزنی هــای داخلــی بــا طــرف مقابــل به صورت 
باقــری  علــی  گذشــته  روز  و  دارد  ادامــه  فشــرده 
مذاکره کننده ارشــد ایران، مهدی صفری معاون 
دیپلماســی اقتصــادی وزیر خارجه و کارشناســان 

ایران جلسات مفصلی در وین داشتند.
ë مواضع اصولی ایران تغییرناپذیر است

دکتــر علــی باقــری مذاکره کننده ارشــد و معاون 
سیاســی وزیــر امــور خارجه کشــورمان دیشــب و 
جریــان  در  معمــول  ترددهــای  چهارچــوب  در 
گفت وگوهــا، در ســفری کوتــاه راهی تهران شــد. 
گفتنــی اســت مذاکره کننــدگان ارشــد ســه کشــور 
اروپایــی نیز ایــن هفته بــرای انجام امــور محوله 
و برخــی مشــورت ها، ترددهایی به خــارج از وین 
داشتند. اعضای هیأت کارشناسی ایرانی در وین 
حضور داشــته و به رایزنی ها ادامه می دهند. این 
مســأله باعث شــد برخی در فضــای مجازی این 
ســفر را با عنــوان فراخوانده شــدن تیــم ایرانی و 
اتخاذ تصمیم سیاســی تهران بــرای نتیجه گیری 
در خصــوص مذاکــرات ویــن عنــوان کننــد. ایــن 
درحالی اســت که مذاکره کننده ارشــد جمهوری 
اســلامی ایران در وین اختیارات کامل داشته و بر 
خطوط قرمز نیز حساســیت ویژه دارد. همچنین 
دولتی که نیاز به تصمیم سیاســی و نشــان دادن 
تغییــر رفتــار دارد ایــالات متحده اســت کــه باید 
حســن نیت و اقدام عملی خود را اثبات کند و با 
شکستن دیوار بی اعتمادی به نگرانی های تهران 

پاسخی نقد و قابل اعتماد بدهد. 
ë دیدارهایی با محوریت مذاکرات وین

همزمــان بــا گفت وگوهــای ویــن، »بدربــن حمد 
البوســعیدی« وزیر خارجه ســلطنت عمان ظهر 
دیروز )چهارشــنبه چهارم اسفند ماه( با استقبال 

حســین امیرعبداللهیان وارد وزارت امور خارجه 
شــد. پس از این دیــدار، حســین امیرعبداللهیان 
در کنفرانــس خبــری پس از دیدار بــا وزیر خارجه 
ســلطنت عمان در تشــریح جزئیات این دیدار با 
ذکــر این نکته که روابط ایــران و عمان راهبردی و 
در عالی ترین سطح قرار داد، خبر داد: با توجه به 
ظرفیت های دو کشــور این حجم از روابط تجاری 
را هنوز کافی نمی دانیم و توافق کردیم که نسبت 
بــه توســعه هر چــه بیشــتر مناســبات تلاش های 
بیشــتری را داشــته باشــیم. وی همچنیــن ابــراز 
دور  چنــدان  نــه  آینــده  در  امیدواریــم  داشــت: 
امکان ســفر رؤسای دو کشور فراهم شود. از سوی 
عالیجنــاب ســلطان عمــان از آیــت الله رئیســی 
دعوت رســمی به عمل آمده است که امیدواریم 
در اولین فرصت ممکن این ســفر را در این حوزه 

مهم همســایگی خودمان بتوانیم داشــته باشیم 
و در جریــان این ســفر می توان یــک نقطه عطف 

جدید برای مناسبات دو کشور ایجاد کرد.
ë مرحله حساس و مهم

وزیــر امور خارجه در مورد مذاکــرات وین، اضافه 
کــرد: مذاکــرات وین به مرحله حســاس و مهمی 
رســیده اســت و مــا امــروز عــلاوه بــر مناســبات 
مســائل  مختلــف  موضوعــات  در  دوجانبــه 
منطقــه ای و از جملــه مذاکــرات ویــن را با جناب 
آقــای وزیــر امــور خارجــه ســلطنت عمــان مورد 
بحــث و تبــادل نظر قــرار دادیــم. وی بــا تأکید بر 
اینکه همچنان موضوعات اندک ولی بسیار مهم 
در مذاکــرات ما در وین باقی مانده اســت، گفت: 
من در مونیخ و همکارم آقای دکتر باقری در وین 
به صراحت به طرف هــای غربی در ملاقات های 

بــورل  جــوزف  آقــای  همچنیــن  و  دیپلماتیــک 
هماهنگ کننــده اتحادیه اروپا، تأکید کردیم که به 
هیــچ وجه در مذاکرات ویــن از خطوط قرمز خود 
عبور نخواهیم کرد و این مســأله را با قوت نشــان 
خواهیم داد. رئیس دســتگاه دیپلماسی گفت: از 
طــرف امریکایی تاکنــون عمدتــاً پیام های مثبت 
شــنیده ایم ولی تا ایــن لحظه هیچ اقــدام عملی 
بــرای اثبــات حســن نیت خود بــه عمل نیــاورده 
اســت. مــا در مجموعــه مذاکرات وین خوشــبین 
هســتیم و امیدواریم اندک موضوعات حســاس 
مهــم و باقیمانده در مذاکرات با واقع بینی طرف 

غربی طی روزهای آینده به نتیجه برسد.
ë ایران در مسیر بیشینه سازی قدرت

همزمــان کــه مذاکرات به لحظات حســاس خود 
نزدیک شده اســت یادآوری این نکته قابل توجه 
کــه سیاســت خارجی دولــت ســیزدهم از برجام 
شــروع نشــده و بــه برجام ختم نمی شــود نشــان 
می دهــد که هر نتیجــه ای از مذاکــرات به معنای 
اتفاقــی سرنوشت ســاز نخواهــد بــود. جمهــوری 
اســلامی ایــران در دوره گفتمانــی جدیــد خــود با 
تأکید بر توازن و تعامل سازنده با همه کشورهای 
جهــان سیاســت خارجــی خــود را در چند کشــور 
بــا کشــورهای  روابــط  و  نکــرده  خــاص خلاصــه 
همســایه و آسیایی را اولویت خود در هر شرایطی 
معرفــی کــرده اســت. همچنین تأکید بــر تقویت 
اســتحکام ســاخت درونی قدرت، تقویت درون زا 
و بــرون گــرای اقتصــاد، افزایــش قــدرت دفاعی، 
افزایــش قــدرت هســته ای و تعامل با کشــورهای 
مختلف را سرلوحه اقدامات خود قرار داده است 
و بــا برجــام یا بــدون آن به وین و واشــنگتن امید 

نخواهد داشت.

رابرت مالی، نماینده ویژه دولت امریکا در مذاکرات وین

گروه سیاســی/ جمهــوری اســلامی ایران 
بــا جدیــت حقابــه رودخانــه هیرمنــد را 
پیگیــری می کنــد. در همیــن راســتا روز 
گذشــته همزمان بــا دیدار نماینــده ویژه 
رئیس جمهور در امور افغانســتان با وزیر 
خارجه و وزیر آب و انرژی طالبان، احمد 
وحیدی وزیر کشــور که به استان سیستان 
و بلوچســتان ســفر کــرده بود با اشــاره به 
مســأله آب رودخانــه هیرمنــد و حقابــه 
ایــران از ایــن رودخانه گفت: دیپلماســی 
قوی در این رابطه در حال پیگیری اســت 

و امیدواریم به نتیجه برسد.
به گزارش ایسنا، وحیدی روز گذشته 
در بــدو ورود به زابل بــا بیان اینکه برای 

پیگیری مصوبات ســفر رئیــس جمهور 
و ارزیابی و بررســی ســایر نیاز هــا به این 
استان ســفر کرده است، درباره موضوع 
تأمیــن حقابــه ایــران از رود هیرمنــد که 
بخش هایــی از آن در کشــور افغانســتان 
جاری اســت و احــداث ســد روی آن در 
افغانســتان مانــع از رســیدن حقابــه به 
ایــران و خشــکی دریاچــه هامــون شــده 
است، گفت: مسأله آب هیرمند در واقع 
دســت ما نیست و دست طرف خارجی 
است که در این رابطه با آنان در سطوح 
یــادآوری  و  تأکیــد  صحبــت،  مختلــف 
حقابــه  مــورد  در  کشــور  آن  تعهــدات 
شــده و همچنــان این موضــوع در حال 

پیگیری است و به هر حال در مقاطعی 
قول هایی داده شــده، ولی به آن قول ها 
آنگونه که داده شده، عمل نشده است.

روز گذشــته همچنین حســن کاظمی 
امــور  در  ایــران  ویــژه  نماینــده  قمــی 
افغانســتان با »مولوی امیرخان متقی«، 
وزیر خارجه و »ملا عبداللطیف منصور« 
وزیر انرژی و آب طالبان دیدار و گفت وگو 
کــرد. گفت و گوهایــی کــه حقابه ایــران از 
هیرمنــد از محورهــای مهم آن بــود و در 
عیــن حــال دو طــرف دربــاره وضعیــت 
افغانستان، سرمایه گذاری در بخش های 
و  راه آهــن  انــرژی،  کشــاورزی،  معــدن، 
تحــولات منطقــه گفت و گــو داشــتند. بــر 

اســاس اخبار و پیش از این دیــدار وزارت 
انــرژی و آب دولــت موقت طالبان علت 
نرســیدن آب هیرمنــد بــه ایــران را وجود 
مشــکلات فنی خوانده و با تأکید بر اینکه 
در ایــن موضــوع تعمدی وجود نداشــته 
اســت، اعلام کرده بود کــه به معاهده ای 

که میان افغانســتان و ایران در خصوص 
منعقــد  شمســی   1۳۵1 ســال  در  آب 
شــده، متعهــد اســت. محرابیــان وزیــر 
نیروی کشــورمان نیز با اشاره به جلسات 
متعددی با طــرف افغان دربــاره حقابه 
هیرمنــد گفتــه بــود کــه با وجــود پیگیری 

مداوم تاکنون اتفاقی نیفتاده و امیدواریم 
که در روزهای آینده شــاهد رهاسازی آب 

هیرمند باشیم.
در عیــن حال به گــزارش فارس، روز 
دوشنبه سرلشــکر محمد باقری رئیس 
ســتاد کل نیروهــای مســلح در جریــان 
شــبکه  اصــلاح  از  بهره بــرداری  آییــن 
آبرســانی 1۸ روســتای بخــش هیرمنــد 
گفت: مسئولان کشور شبانه روزی پیگیر 
موضــوع حقابــه ملــت ایــران از کشــور 
همسایه هستند و رفت و آمدهای مکرر 
نیــز در این خصوص در جریان اســت و 
هرچه زودتر این جریان به نتیجه خواهد 

رسید.

سیدمصطفی خوش چشم، کارشــناس مسائل بین الملل 
بــا اشــاره به آخرین رونــد مذاکرات در وین گفــت: معمولًا 
تاکتیــک طرف غربی و امریکایی این اســت 
که وقتــی به اواخــر مذاکــرات نزدیک 
می شــویم بــا زیــر میــز زدن بــه دنبال 
ایجــاد فرســایش در مذاکــرات می رود 
را  قبلــی  شــده  واگــذار  امتیــازات  و 
می گیــرد.  پــس  مجــدداً 
میــزان،  گــزارش  بــه 
کــــــــــارشناس  این 
سیاست خــــارجی 
گفت: هدف طرف 

امریکایــی تحت فشــار گذاشــتن ایران اســت تا هــم اتلاف 
وقــت کند و هم اینکه با ادعای مطــرح کردن ضرب الاجل 
ســاختگی بــه دنبال این باشــد که ایــران از امتیــازات مورد 
نظرش منصرف شــود. وی افــزود: البته طــرف ایرانی هم 
تمام قد روی منافع ملی ایســتاده است. کارشناس مسائل 
بین الملــل تأکیــد کرد: طرف غربــی و امریکایــی این بازی 
را ادامــه می دهــد چرا کــه اراده سیاســی کافی بــرای اتخاذ 

تصمیمات سیاسی ندارد.
 وی عنــوان کرد: طــرف امریکایی طرف بدعهدی اســت که 
حداقل ظرف ۲0 سال گذشته در موارد مکرری از این تاکتیک 
استفاده کرده است و به همین دلیل موارد اساسی از جمله 
سرنوشت پرونده مطالعات ادعایی که اساسی ترین موضوع 

در برجام و زمینه مسائل هسته ای است، نامشخص به روی 
میز مانده اســت.خوش چشــم بیــان کرد: طــرف امریکایی 
سعی می کند با بازی با عنصر زمان و همینطور با تحریکاتی 
که از طریق عملیات روانی و رســانه ای در حال انجام اســت 
مذاکرات را تبدیل به یک عملیات روانی روی مذاکره کننده 

ما کند.
کارشــناس سیاســت خارجــی گفــت: یکــی از شــروط اصلی 
مــا در ابتــدای دور جدید مذاکرات در دولت ســیزدهم برای 
طرف های غربی این بوده که اگر هرکجا احساس کنیم طرف 
غربی صداقت لازم برای رسیدن به توافق را ندارد و در حال 
اتلاف وقت اســت قطعاً واکنش نشــان می دهیم، واکنشــی 
که برای آنها خرســند کننده نخواهد بــود و می تواند به ترک 

مذاکــرات بینجامــد. وی ادامــه داد: ایــن روز هــا بویژه ظرف 
دو سه روز گذشــته خوشبینی نسبی موجود نسبت به طرف 
غربی از بین رفته اســت و در حقیقت نگاهی توأم با بدبینی 

نسبت به وضعیت فعلی به وجود آمده است. 
خوش چشــم در رابطه با اینکه ممکن اســت گفت و گو ها 
تــا چــه زمانی بــه طــول بینجامد، افــزود: به هیــچ عنوان 
معلــوم نیســت کــه زمــان مذاکــرات تــا چه زمانــی طول 
بکشــد چرا که ما تاریــخ و ضرب الاجلی برای گفت و گو ها 
نداریــم لــذا می تواند تــا ماه ها به همیــن وضعیت پیش 
رود. کارشــناس مســائل بین الملل در پایان خاطر نشــان 
کــرد: بنابراین اتخاذ تصمیم سیاســی به طرف امریکایی 

و غربی بستگی دارد.

همزمان با رایزنی کاظمی قمی با وزرای خارجه و انرژی طالبان، وزیر کشور تأکید کرد

پیگیری حقابه رودخانه هیرمند با دیپلماسی قوی

یک کارشناس دیپلماسی بر ضرورت رد هرگونه ضرب الاجل تأکید کرد

تاکتیک لحظه آخری امریکایی ها چیست؟

مهدی صفری از توفیقات معاونت دیپلماسی اقتصادی خبر داد

به دنبال سوآپ نفت با قزاقستان هستیم
معــاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امــور خارجــه، در 
زمینه فعال سازی ابعاد مختلف همکاری های اقتصادی 
با کشــورهای پیرامونی خصوصاً در حوزه کمیسیون های 

مشترک اقتصادی فی مابین توضیحاتی را ارائه کرد. 
بــه گــزارش ایســنا، مهــدی صفری بــا بیــان اینکه در 
راســتای سیاســت دولت ســیزدهم در زمینه همکاری با 
کشــورهای همســایه در سه ماهه گذشــته علاوه  بر بحث 
کریدور، تجارت و صدور خدمات فنی و مهندسی یکی از 
مسائل مهم، بحث کمیسیون های مشترک بوده است، 
گفت : در این مدت شاهد برگزاری نشست  کمیسیون های 
مشــترک با برخی از کشورها بودیم که در ماه گذشته سه 
کمیســیون و در مــاه جاری نیز ســه کمیســیون مشــترک 
دیگر برگزار شد، از جمله کمیسیون مشترک با عمان که 
نتایج بسیار خوبی در زمینه همکاری های مالی، تجارت، 
صــادرات و واردات و خدمات فنی و مهندســی به همراه 
داشت و دو کمیســیون دیگر نیز با ازبکستان و قزاقستان 
تشکیل شده است.این دیپلمات ارشد کشورمان، با بیان 
اینکه قزاقســتان کشور بسیار اســتراتژیکی برای ما است، 
بویــژه اینکــه در مســیر ریل قطاری اســت کــه از چین به 
ازبکســتان، ترکمنســتان و از طریق ایران به سمت ترکیه 
می رود، تصریح کرد: ما در حال کار کردن روی این بحث 
هســتیم تا با یک مســیر گمرک ســبز کالاهای ترانزیت از 

مسیر ایران جریان پیدا کند.
ë اهمیت قزاقستان در دیپلماسی اقتصادی ایران 

مــورد  در  توضیحــات  ارائــه  در  همچنیــن  صفــری 
کمیســیون مشــترک اقتصادی برگزار شــده با قزاقستان 

گفت: در کمیسیون مشترک با قزاقستان حدود 54 نفر در 
سطح معاونان نخست وزیر، سه وزیر و چند معاون وزیر 
شرکت کرده اند. میزبان آنها وزارت جهاد کشاورزی بوده 
اســت و اسناد بســیار مهمی را امضا کرده اند. امیدواریم 
بتوانیم در مورد ســوآپ نفت که کار بســیار مثبتی بوده و 
متأسفانه چند سالی قطع شــده است به نتیجه برسیم. 
وی تأکیــد کرد: امیدواریم در زمینه همکاری های تجاری 
و صــدور خدمات مهندســی، بتوانیم پروژه هــای بزرگی 
را با کشــور قزاقســتان داشته باشــیم. معاون دیپلماسی 
اقتصادی وزارت امور خارجه با بیان این که من مطمئن 
هســتم بعد از این کمیســیون مشــترک، ما رشــد بســیار 
خوبــی را در زمینه تجــارت خواهیم داشــت، گفت : الان 
تقریبــاً رقــم تجارت ما با قزاقســتان حدود یــک میلیارد 
اســت که می تواند بزودی به دو الی ســه میلیارد برســد.

وی ادامه داد: در جلســات برگزار شــده در اتاق بازرگانی، 
خوشــبختانه معاون نخســت وزیر طــرف مقابــل و وزیر 

کشاورزی ما شرکت کردند. 
ë کریدور شمال-جنوب احیا می شود 

صفــری در مــورد برگــزاری کمیســیون مشــترک  بــا 
ازبکســتان نیــز اظهار کــرد: در خصــوص ازبکســتان هم 
هیأتــی حــدود ۶0 نفــره در ســطح معــاون نخســت وزیر 
ازبکســتان برای شــرکت در این نشســت به ایــران آمدند 
کــه طرف مقابــل آن وزارت صمت بــود و توافقنامه های 
بســیار خوبــی امضــا کردنــد. مهم تــر از همــه، توافقنامه 
مربــوط به مســائل ســرمایه گذاری اســت.صفری با بیان 
اینکه ازبکستان در منطقه آسیای مرکزی کشوری است که 

بیشترین جمعیت را دارد، ادامه داد: جمعیت این کشور 
از قزاقستان با مساحت ۷. ۲ میلیون کیلومتر مربع، بیشتر 
است. ترانزیت، صادرات- واردات، محصولات نفتی و... 
می تواند از طریق مسیر ریلی شکل بگیرد و مهم تر از همه 
اینکه این کشورها در خشکی محصور هستند و به دریا راه 
ندارنــد، بنابراین در حال حاضــر در چابهار و بندرعباس 
زمیــن گرفته اند که بتوانند انبارهــای خود را ایجاد کنند تا 
مسیر کریدور شمال - جنوب را شکل دهند.این  دیپلمات 
ارشــد کشــورمان بیــان کــرد: در 4 ماه اخیر بیش از شــش 
کمیســیون مشترک برگزار شده است و بزودی کمیسیون 

مشترک آذربایجان و پاکستان را خواهیم داشت.
ë روابط اقتصادی با قطر چند برابر می شود

صفری در بخشــی دیگر از اظهارات خود با اشــاره به 
ســفر اخیر رئیس جمهور به قطر اظهار کرد: در این سفر 
بحث های مهمی بخصوص در مورد بحث گردشــگری 

برای جام جهانی۲0۲۲ قطر مطرح شد.
معــاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امــور خارجــه 
گفــت: در ایــن ســفر برخــی از مقامــات مربوطــه در این 
زمینه همراه رئیس جمهور بودند تا در زمینه گردشگری 
بــا مقامــات قطــری صحبــت کننــد تــا در زمــان حضور 
طرفدارهــای تیم هــا در قطــر، آنهــا بتواننــد بــه شــیراز و 
اصفهان نیز بیایند. هواپیمایی کشوری نیز گفته است که 
توافق هــای خوبی کرده اســت تا بتوانــد پرواز های زیادی 
به کیش و قشــم و اســتان های دیگر انجام دهد. صفری 
افــزود: امیدواریم بتوانیم از این فرصت اســتفاده کرده و 
روابط اقتصادی خودمان را با قطر به چند برابر برسانیم.

درخــت تنومند شــرکت مبیــن انــرژی، اکنون به 
حدی رســیده که میوه و ثمره اش هر روز بیشتر نمایان 

شده و افتخاری بر آن افزوده می شود.
این بــار نیــز کســب نشــان حامــی برتــر در حوزه 
حمایت از ســاخت داخل نصیب شرکت عزیزمان 
شــد و کارهای بزرگی که در این زمینه انجام شــده بود، 

مورد تقدیر قرار گرفت.
گرچــه بخش عمده   بومی ســازی قطعات توســط 

همــکاران عزیــز بخــش خودکفایی و ســاخت داخل 
پیگیــری و انجام می پذیرد ، ولی واقعیت این اســت 
کــه اعتقــاد و اتــکا بــر دانــش و تجربــه متخصصان ؛ 
اندیشــمندان و جوانان کشــور عزیزمــان ، حتی برای 
ســاخت پیچیده تریــن قطعات و تجهیــزات بعنوان 
یــک فرهنگ و باور کلــی بین کلیه همکاران شــرکت 
تبلــور و عینیت یافته که اتفاقی بســیار مبارک اســت 
و ان شــاالله ایــن رونــد ، تـــــداوم یافتــه و روز بــه روز 

مستحکم تر گردد.اینجانب نیز کسب این نشان را به 
کلیه همکاران تبریک عرض نموده و آن را تقدیم شما 

عزیزان می نمایم.
با اشراف بر توانمندی شما همکاران گرامی ، یقین 
دارم که راه کســب موفقیت های بیشــتر و در زمینه های 
دیگر بــرای شــرکت مبین انــرژی، بیش از گذشــته در 
دســترس بــوده و با همت جمعــی افتخــارات زیادی 

پیش روی شرکت قرار دارد.

مهدی فرزانه / مدیر عامل

کسب نشان حامی برتر در حوزه حمایت از ساخت داخل برای شرکت مبین انرژی


